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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro strategický a hospodářský 
rozvoj a podporu podnikání a inovací  
ZHMP 

 

ZÁPIS z 1. jednání 

Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP konaného dne  
15. 3. 2023 v 14:00 hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Mgr. Barbora Rázga, Mgr. Zuzana Habartová, Mgr. Jan Chabr, Ing. Jan Ladin, Viktor Mahrik,  

RNDr. Daniel Mazur, Ph.D., David Procházka, Ing. Jan Vacíř, Ing. arch. Martin Valovič, Mgr. Lenka 
Vedralová, MVDr. Bc. Vladislava Vojtíšková, Ing. Klára Kubešová 

Omluveni:  

Hosté: Ing. Iva Seigertschmidová – vedoucí oddělení produktů Smart City OICT, Lenka Kučerová – komunitní 
manažerka prg.ai,  Bc. Tomáš Lapáček – ředitel Pii   

Jednání řídil: Mgr. Barbora Rázga  - předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání  
a inovací ZHMP     

Jednání se dále zúčastnili zaměstnanci Magistrátu hl. m. Prahy. 

Čas zahájení: 14.00 hod. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Ověřovatel zápisu z 1. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací 
ZHMP  

3. Program jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

4. Informace o NAKOPNI PRAHU – Pražský inovační maraton 2023  

5. Informace o činnosti spolku prg.ai  

6. Informace o činnosti Pražského inovačního institutu, z.ú.  

7. Informace o činnosti Podnikatelského a inovačního centra hl. m. Prahy  

8. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Předsedkyně Barbora Rázga se představila a přivítala přítomné účastníky. Poté zahájila 1. jednání Výboru pro 
strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP. Dále konstatovala, že je v tuto chvíli Výbor 
usnášeníschopný a je možné přejít ke schválení ověřovatele a programu. 

2. Ověřovatel zápisu z 1. jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a 
inovací ZHMP 
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Z podnětu předsedkyně Barbory Rázga byl ověřovatelem zápisu navržen David Procházka, který s tímto souhlasí. 
 
Usnesení 
 
Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. schvaluje 

ověřovatelem zápisu z jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací 
ZHMP dne 15.3.2023 člena Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 
Davida Procházku 
 
Přijato; pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
 

3. Program jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP  

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a 
inovací ZHMP 
 
Předsedkyně Barbora Rázga seznámila členy Výboru s programem a vyzvala je k hlasování. 
 
Usnesení 
 
Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. schvaluje 

program jednání Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP dne 
15.3.2023 v předloženém znění 
 
Přijato; pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
 

4. Informace o NAKOPNI PRAHU – Pražský inovační maraton 2023 

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a 
inovací ZHMP 
 
Předsedkyně Barbora Rázga vyzvala zástupce Operátora ICT, a.s., Ing. Ivu Seigertschmidovou k prezentaci projektu 
NAKOPNI PRAHU – Pražský inovační maraton 2023. 
 
Jedná se o 4. ročník soutěže pro inovační projekty v oblastech: 

- městské mobility 
- nakládání s energiemi a udržitelnosti 
- dat a digitalizace, komunit apod. 

Soutěž se koná od prosince 2022 do května 2023. V průběhu soutěže mohou týmy využívat mentoring a účastnit se 
nejrůznějších workshopů. Odborná porota vybere tři vítězné týmy, které získají nejen finanční výhru, ale i 
projektovou podporu na realizaci projektu na cca 6 měsíců. 

Bližší informace jsou uvedeny v prezentaci v příloze č. 1 tohoto zápisu a na www.nakopniprahu.cz  
 

 
Následně předsedkyně Barbora Rázga zahájila rozpravu ke zmíněnému tématu. 
 
Diskuze: 
 
Do diskuze se přihlásila V. Vojtíšková s dotazem, zda mohou týmy své nápady poté komercializovat nebo se jedná o 
neziskovou aktivitu? I. Seigertschmidová odpověděla, že je to možné, i na toto je myšleno ve smlouvě o spolupráci. 
Cena pro vítěze je pouze symbolická. 
 
D. Mazur položil dotazy, jakou formou probíhá uzavření spolupráce, memoranda s pražskými vysokými školami nebo 
s jednotlivými výzkumnými pracovišti a výzkumníky? V případě, že jde o spolupráci s výzkumnými pracovišti a 

http://www.nakopniprahu.cz/
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výzkumníky, byl by zájem o rozšíření na memoranda s vysokými školami? I. Seigertschmidová: Každý rok oslovujeme 
vysoké školy dopisem. Uzavření memorand s vysokými školami by dávalo smysl v případě, že budeme mít jistotu, že 
se Pražský inovační maraton uskuteční každý rok, což v předchozích třech ročnících zaručeno zcela nebylo. Nyní 
RHMP schválila rámcovou dohodu na další tři roky. 
 
B. Rázga se přihlásila do diskuze s dotazem, odkud pochází využívaná pomoc mentorů a odborníku? I. 
Seigertschmidová uvedla, že většinou se jedná o odborníky z městských organizací a magistrátu dle aktuálně 
řešeného tématu. Dále se B. Rázga doptala, zda je pravda, že projekt „Řadička“ by měl fungovat do dvou let. I. 
Seigertschmidová doplnila, že by se tak mělo stát, jde o plán Dopravního podniku hl. m. Prahy, již to není v 
kompetenci Operátora ICT. 
 

5. Informace o činnosti spolku prg.ai 

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a 
inovací ZHMP 
 
Předsedkyně Barbora Rázga vyzvala zástupce prg.ai, z. s., Lenku Kučerovou k představení činností spolku a jeho 
aktivity. 
 
Spolek prg.ai byl založen roku 2019 skupinou akademiků z Českého vysokého učení technického v Praze, Univerzity 
Karlovy a Akademie věd České republiky s významným přispěním hl. m. Prahy. Za tímto bezprecedentním spojením 
lidských a institucionálních kapacit stojí vize naplno využít zdejšího potenciálu a proměnit Prahu v evropské centrum 
umělé inteligence. Projekt je realizován s finanční podporou hl. m. Prahy formou individuální neinvestiční dotace. 
 
Bližší informace jsou uvedeny v prezentaci v příloze č. 2 tohoto zápisu a na www.prg.ai. 
 
Diskuze: 
 
Jako první se diskuze přihlásil J. Vacíř s dotazem, zda se daří rozšířit spolupráci mezi pražskými firmami a 
společnostmi patřící hl. m. Praze? L. Kučerová uvedla, že prg.ai je součástí skupiny Smart Prague, dále probíhá 
spolupráce s Dopravním podnikem hl. m. Prahy. Co se týče vzdělávání, má prg.ai zájem rozšířit semináře v oblasti 
umělé inteligence na všechny firmy. 
 
Předsedkyně B. Rázga se dotázala, jak probíhá a funguje spolupráce v oblasti vzdělávání na školách zřízených hl. m. 
Prahou? L. Kučerová doplnila, že do značné míry vznikla AI Academy na poptávku ředitelů středních škol, kteří přišli s 
potřebou vzdělávat studenty v oblasti AI. Dále B. Rázga vznesla dotaz, jak probíhá financování ze strany MHMP? L. 
Kučerová uvedla, že MHMP je největším podporovatelem, od vzniku prg.ai obdrželi zhruba 12,5 mil. Kč formou 
několika individuálních dotací. V současné době nemá spolek od MHMP alokovanou žádnou částku na letošní rok či 
budoucí roky, aktivity hradí z vlastních zdrojů a úspor. B. Rázga: Jak dlouhá jsou funkční období jednotlivých členů 
orgánů prg.ai? A je pro všechny stejně dlouhé? L. Kučerová: Ano, pro všechny platí tříleté funkční období.  
 
Dále se do diskuze přihlásila V. Vojtíšková: Jak je do Vašeho projektu zapojena Matematicko-fyzikální fakulta? Co 
konkrétně má za roli? L. Kučerová: Matematicko-fyzikální fakulta je jedním z členů prg.ai a má významnou roli. Je 
aktivně zapojena do projektu prg.ai Minor, studenti dalších fakult navštěvují přednášky, absolvují program Elements 
of AI atp. 
 
Poslední dotaz vznesl D. Mazur: V souvislosti s výzkumem, inovacemi a inkubací, v jakých oblastech se prg.ai podařilo 
AI řešení zakomponovat do business podoby? L. Kučerová odpověděla, že není konkrétní příklad, role prg.ai je spíše 
podporující, propojující a informující ostatní organizace. 
 

6. Informace o činnosti Pražského inovačního institutu, z.ú. 

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a 
inovací ZHMP 
 
Předsedkyně Barbora Rázga vyzvala zástupce Pražského inovačního institutu, z. ú., Bc. Tomáše Lapáčka k představení 
činností Pražského inovačního institutu a jeho aktivit. 
 

http://www.prg.ai/


 

TED 8.5.0.8 Strana 4 
 

Pražský inovační institut (Pii) vznikl v lednu 2020. Hlavním cílem Pii je plánování, podpora a rozvoj vzdělávání, 
ochrany životního prostředí, městské infrastruktury a výzkumných, vědeckých, vývojových, tvůrčích, kulturních a 
inovačních podnikatelských a nepodnikatelských aktivit tak, aby se zlepšila konkurenceschopnost Prahy. Úlohou Pii 
je propojovat veřejnou, akademickou a soukromou sféru na území metropole.  
 
Bližší informace jsou uvedeny v prezentaci v příloze č. 3 tohoto zápisu a na www.prazskyinovacniinstitut.cz.  
 
  
Následně předsedkyně Barbora Rázga zahájila rozpravu ke zmíněnému tématu. 
 
Diskuze: 
 
Do diskuze se přihlásil J. Chabr s dotazem, zda se Pii zabýval strategií hl. m. Prahy z pohledu komunikace s Institutem 
plánování a rozvoje hl. m. Prahy (IPR) nejen ve sběru dat, ale i možnosti rozvojových projektů? Úzce toto souvisí s 
podobou transformačních území a využití území podle územního plánu a toho, zda vzniká i strategie v úzké 
spolupráci, např. směřování města pro podporu vzniku business zón. T. Lapáček: Spolupráce s IPR je zásadní, chystá 
se aktualizace Strategického plánu hl. m. Prahy. Probíhá debata o vytipování území, kde by mohla být vybudována 
inovační infrastruktura. Je nutné, aby inovace probíhaly nejen ve virtuálním světě. Důležité je udržovat spolupráci se 
Středočeským krajem, kde již mají vybudovanou inovační infrastrukturu v robustnějším rozměru, další spolupráce s 
TAČR v souvislosti s vybudováním vědecko-technologického parku. Druhý dotaz J. Chabra se týkal vyřešení a 
ukončení nesrovnalostí na Pii, s ohledem na minulost a informace o vyšetřování orgánů činných v trestích řízení.  
T. Lapáček: V historii se Pii potýkal s problémy vnějšího i vnitřního charakteru. Pii byl založen s myšlenkou, že se 
dokáže uživit z dotací, což se ukázalo, že nebyl dobrý předpoklad. Pii neměl prostředky, aby byl schopen dostát 
zákonným podmínkám čerpání dotací – nedostatečné personální kapacity. Nicméně Pii se snaží postupně tyto 
nedostatky odstraňovat. Aktuálně již má stabilní tým. Co se týče trestního oznámení, Pii se o něm dozvědělo pouze z 
médií, nikdo z okolí Pii nebyl příslušnými orgány kontaktován. V minulosti proběhlo několik auditů a další budou 
probíhat. Při všech auditech Pii plně spolupracuje.   
 
B. Rázga navázala na předchozí dotaz, v článcích v médiích byla obvinění závažná, hovořilo se o netransparentnosti, 
porušování ZZVZ,  došlo již po auditních zprávách ke 100% nápravě? Jaké je financování Pii? V médiích je uváděno, že 
Pii hospodaří se 180 mil. Kč. V jakém stavu je výběrové řízení na ředitele Pii? T. Lapáček: V minulém roce proběhly 3–
4 audity, které souvisely s projekty realizovanými v rámci OP VVV a soustředily se na transparentnost VZ. U 
uveřejnění smluv v registrech byla provedena náprava, byly aktualizovány vnitřní směrnice. Veškeré finanční 
prostředky Pii jsou dotačního charakteru a mají přesné vymezení, na co mohou být používány. Projekt IKAP2 
disponoval v úhrnu cca 160 mil. Kč, projekt PSA 65 mil. Kč, celkové hospodaření Pii odpovídá cca 70 mil. Kč za rok. 
Tyto prostředky jsou kontrolovány, musí se využít pouze na účel, na které byly alokovány. V říjnu 2022 obdrželo Pii 
individuální dotaci ve výši 12 mil. Kč na provoz. Výběrové řízení na ředitele je ve finální fázi, bude rozhodnuto při 
zasedání Správní rady Pii. Dále se v návaznosti na prezentaci B. Rázga doptala, jak probíhá v praxi práce s 
talentovanými dětmi? T. Lapáček: Dlouhodobě spolupracujeme s Jihomoravským inovačním centrem a snažíme se 
přebírat již ověřené nástroje v prostředí podobnému Praze. Pii se snaží vytvářet prostředí na školách, kde budou 
pedagogové identifikovat talent u dětí. Další aktivitou pořádanou Pii je Startup Night a Mixxer, kde je převážná účast 
středoškoláků. 
 
Do diskuze se opět přihlásil J. Chabr s otázkou, zda se právní forma zapsaného ústavu jeví jako nejvhodnější nebo je 
lepší jít cestou sdružení zájmových osob, institutu obchodní korporace či příspěvkové organizace, a zda by nebylo 
vhodné provést transformaci právní formy? T. Lapáček odpověděl, že na základě provedené rešerše vyplývá, že 
problém není v právní formě, ale ve způsobu financování. Dotace se jeví jako nevhodný způsob. Většina center je 
financována na základě vyrovnávací platby. Dalším zdrojem inovačních center je příjem z provozu a hospodaření 
vědecko-technologického parku. Dále J. Chabr, v návaznosti na aktualizaci strategických dokumentů,  konstatoval, že 
do budoucna je nutné se zamyslet nad datovou a energetickou infrastrukturou města a vznesl dotaz, jaká je datová 
připravenost města? Zvažuje se budování datacenter? T. Lapáček: Město se tímto bude muset zaobírat, bude ideální, 
pokud se tyto infrastruktury začlení do celoměstské strategie, RIS na to následně naváže. 
 
B. Rázga: Je za Vás ideální financování Pii prostřednictvím vyrovnávací platby? T. Lapáček: Jedná se o vhodnější 
způsob než dotace. Není to problém pouze Pii, ale i ostatních organizací zřízených hl. m. Prahou. Předpokladem 
fungování je správné nastavení smlouvy. Dále se předsedkyně B. Rázga doptala, jak probíhá spolupráce mezi 
ostatními inovačními centry po celé ČR? T. Lapáček: Po celé ČR je 14 inovačních center a je nutné z národní úrovně 
vyvinout větší tlak na sdružování a motivace ke spolupráci mezi jednotlivými centry. Předsedkyně B. Rázga nabízí 
pomoc při spolupráci na národní úrovni. Dále se B. Rázga zeptala na budoucnost Asistenčních voucherů? T. Lapáček 
odpověděl, že Asistenční vouchery jsou součástí Prague Smart Acceleratoru (PSA). I přesto že byly Asistenční 
vouchery v minulosti zaměřeny obecně, podařilo se za využití cca 10 mil. Kč podpořit projekty za cca 10 mld. Kč. Byli 

http://www.prazskyinovacniinstitut.cz/
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bychom rádi, aby se Asistenční vouchery zjednodušily a překryly díru v cyklu inovací. Nyní jednáme se zástupci škol a 
CzechInvestem o přípravě preinkubačních voucherů. Zároveň se rozpracovává projekt virtuálního gamingového 
inkubátoru. 
 
Do diskuze se přihlásil J. Ladin: Jakým způsobem se Pii bude starat o konkurenceschopnost HMP, kterou definovala 
už Národní ekonomická rada Vlády v roce 2010 i vzhledem k tomu, že Praha stárne? Jak budete řešit 

konkurenceschopnost na trhu práce ve vztahu k obyvatelům 30, 50, 70+? Jakým způsobem řešíte koaliční smlouvu? 
Posune se někam infrastruktura města? Parkování? Zhodnocení majetku města? Prosím o prezentaci Pii z pohledu 
města, co bude pro Prahu dělat? T. Lapáček: Na základě analýz byly vytypovány obory, ve kterých má Praha velký 
potenciál. Technologie budoucnosti jsou vesmír, kulturní a kreativní průmysl, farma-průmysl, léková bezpečnost – je 
zde velká finanční návratnost. Pravdou je, že Praha stárne, nebýt cizinců, pražský pracovní trh by dávno zkolaboval. 
Pii se chce hodně věnovat tématu nastavování nové politiky a nových technologií, které pomůžou s péčí o starší, 
nemocné a sociálně slabší, aby mohli vést co nejkvalitnější život. V inovační strategii je nutné doplnit opatření proti 
ztrátě a snížení konkurenceschopnosti. V projektu IKAP2 se zaměřujeme na projekty vzdělávacího charakteru. Pii 
apeluje na maximální zlepšení koordinace městských inovačních organizací jako je prg.ai a Operátor ICT – vytvoření 
tzv. městského holdingu/klastru a na doplnění města o vědeckotechnologický park. Infrastruktura a parkování je 
řešeno Operátorem ICT. 
D. Mazur k výše uvedenému konstatoval, že se jedná s vysokými školami ohledně vzdělávání (univerzita třetího 
věku), ale není zjevná objednávka ze strany hl. m. Prahy. 
 
Poslední dotaz vnesl J. Vacíř: Jak má Pii naplánovanou spolupráci v oblasti vesmírného výzkumu s ohledem na to, že 
Praha je sídlem vesmírné agentury? T. Lapáček: Dlouhou dobu se nedařilo sladit ambice s Ministerstvem dopravy. V 
oblasti vesmírných aktivit je velký přetlak, jde o dynamický obor, je zde velké množství potenciálních konkurentů. Je 
velký úspěch, že se podařilo přesídlit EUSPA do Prahy. Je nutné vytvoření funkčního SPACE ekosystému. Vesmírné 
aktivity jsou rozvíjeny navenek, ale je nutné je rozvíjet i dovnitř směrem do města a implementovat technologie 
užitečné pro řízení města. Probíhá spolupráce např. s PVK – obecné využití družic, ESA BIC, kdy Pii chce pomáhat 
startupům při hledání nových příležitostí, spolupracujeme také aktivně s Planetem při vzdělávacích programech pro 
děti. Tyto vzdělávací programy a aktivity jsou pro Pii klíčové. 

 

7. Informace o činnosti Podnikatelského a inovačního centra hl. m. Prahy 

Předkladatel: Mgr. Barbora Rázga, předsedkyně Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a 
inovací ZHMP 
 
Předsedkyně Barbora Rázga nechala hlasovat o tom, že z časových důvodů bude bod programu č. 7 přesunut na další 
jednání Výboru. 
 
Usnesení 
 
Výbor pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

I. schvaluje 

přesunutí bodu programu č. 7 Informace o činností Podnikatelského a inovačního centra hl. m. Prahy na následující 
jednání Výboru v dubnu 2023. 
 
Přijato; pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

8. Různé 

Předsedkyně Barbora Rázga zahájila bod programu různé a vyzvala členy, kteří nejsou členy Zastupitelstva hl. m. 
Prahy k podpisu dokumentu o mlčenlivosti a informovala o schvalování jednacího řádu. Dále sdělila svou představu 
ohledně fungování Výboru a vyzvala členy k aktivnímu zapojení do tvorby agendy.  
 
D. Mazur sdělil Výboru, že podá návrh na převolení. Nadále se jednání Výboru bude účastnit jako gesční radní. 
 
J. Ladin: Není zcela jasný statut Výboru, je možné dát do příště ucelenou představu? B. Rázga reagovala, že statut byl 
poskytnut radním i ředitelům odborů a bude nasdílen ostatním členům Výboru. Dále podotkla, že jej musí schválit 
Zastupitelstvo hl. m. Prahy. 
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J. Ladin konstatoval, že Praha nemá dlouhou dobu novou nemocnici. Chce se tím Praha zaobírat? Jaké jsou možnosti 
využití stávajícího pražského majetku, např. Holešovická tržnice a Výstaviště? Nutné zpracování návrhu pronájmu.  
Předsedkyně B. Rázga navrhuje k výše uvedenému zařadit tento bod na příští jednání Výboru.  
 
Předsedkyně Barbora Rázga poděkovala všem členům i hostům za účast a ukončila 1. jednání Výboru. 
 
Další jednání výboru je plánováno na duben 2023. 
 
Čas ukončení: 16.15 hod. 
 
 
PŘÍLOHA Č. 1 Informace o Nakopni Prahu – Pražský inovační maraton 2023 

VSHP_2023-03-15_O

ICT_Nakopni_Prahu.pdf
 

 
PŘÍLOHAČ.  2 Informace o činnosti spolku prg.ai 

VSHP_2023-03-15_P

rg.ai_predstaveni_cinnosti.pdf
 

 
PŘÍLOHA Č. 3 Informace o činnosti Pražského inovačního institut, z.ú. 

VSHP_2023-03-15_PI

I_predstaveni_cinnosti.pdf
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: David Procházka, člen Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP 

Zapsal: Ing. Klára Kubešová, tajemnice Výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a podporu podnikání a 
inovací ZHMP, Vladimíra Jetenská, PRI MHMP   

Mgr. Barbora Rázga 
předsedkyně Výboru pro strategický a 

hospodářský rozvoj a podporu podnikání 
a inovací ZHMP     

 
 
 

Ing. Klára Kubešová 
tajemnice Výboru pro strategický a 

hospodářský rozvoj a podporu podnikání 
a inovací ZHMP 

 
 


